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Nr. 4 – 2021 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Tirsdag den 11.5.21  

kl. 17.15-19.45 

I PM1 (personalestue) 

 

Deltagelse i mødet forudsætter en 

negativ test, der er mindre end 72 timer 

gammel. 

 

 

Afbud: Christian Gram 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang:  

Sang næste møde:  

  

  

Referat:  

  

21/21  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 12.4.2020.     

Godkendt 

Ordstyrer 5 min  

  

  

22/21  

Meddelelser fra:                 Mia  

- Vi er i gang med forberedelse til mundtlig prøve i 

dansk. I den kommende uge til engelsk og idræt. 

- God stemning i 9 kl. 8 årgang er meget glade for at 

komme tilbage. 

Mellemtrinnet   

- Opgaveoversigterne og dermed fagfordelingen ser 

ud til at lykkes fint. 

- Møde med skemalægger i morgen 

- Lærer skemaer hænges op i næste uge 

- Covid og skoleåbning fylder meget.  

Indskolingen  

- Vi arbejder med opgaveoversigterne, og vi er 

spændt på skemaerne. 

- Har fået 2 nye børn. En i 2. årgang og en i 3. 

årgang. 

- Vi forventer at kunne melde de nye klasser på 

kommende 3. årgang ud i slutningen af maj eller 

først i juni 

- 1 langtidssyg, men vi forventer at vedkommende 

overgår til deltidssygemeldt fra uge 20. 

Udskolingen 

- Afholder i øjeblikket møder med 
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specialklasselærerne. 

- Psykolog Noella er i gang med at teste elever og der 

afholdes efterfølgende møder. 

- Møder vedrørende elever, der både er i almen- og 

specialklasse. 

- Vi har afviklet de skriftlige prøver. Desværre gik 

Gyldendals ordbog ned på dagen – men det løste 

sig. 

- Vi skal snart i gang med de mundtlige prøver. 

- Der afholdes overleveringsmøder vedrørende 

kommende 7. klasses elever. 

- Møder omkring afvikling af 9 kl.  

- Planlægning af dimission lige straks. 

- 1 langtidssygemeldt og 1 deltidssygemeldt. 

- Orientering om valgfag: Eleverne på 7. og 8. 

årgang skal vælge mellem 4 obligatoriske valgfag: 

Madkundskab, Musik, Billedkunst eller Håndværk og 

Design. Dette lovpligtige valgfag har eleverne i to år 

– og skal til afgangseksamen i det valgte fag efter 

8. klasse. Derudover er der et tilbud om et 5. 

valgfag for eleverne fra 7. og 9. årgang. Eleverne 

skal vælge 3, de er fordelt over forskellige perioder. 

Mountainbike, læsecafé, brætspil, badminton, 

fodbold, madkundskab og pedelarbejde. 

SFO 

- 2 ledige pædagogstillinger fra 1. august, en i Mini 

SFO/skole og 1 i almen SFO. Samtaler 1. juni 

- 1 delvissygemeldt som er raskmeld den 28. maj. 

- Ny studerende Melisa, som skal indgå i et 

tværfagligt team og følge næsten alle Lonnies timer 

i 1a. Om eftermiddagen og i USU, skal Melisa være 

hos Karen i 2a. Melisa starter 1. juni. 

- Libbie har bestilt en magnettavle til rød fløj, så 

meget snart kan forældrene se, hvem der er ansat i 

SFO og hvilke klasser personalet er tilknyttet og 

dagens vikar. 

- Mini SFO har lavet FED fredag og overnatter i SFO 

den 28. Maj. 

- SFO 2 har modtaget 16.000 kr. fra regeringen til 

trivsel. De bliver brugt til en tur til Rømø med bus 

og is i USU for specialklassebørnene og SFO 2 børn 

og så til en dør i gangen, så de kan få et ekstra 

rum. Udgiften til døren deles pedellen og SFO 2 om. 

Børnehaveklassen 

- Der er personlig indskrivning den 3. juni.  

- De 2 kommende hold i børnehaveklassen i næste 

skoleår er nu dannet.  

- Som led i det nye kommunetiltag 

læringsfællesskaber får børnehaveklasselederne en 

skolepædagog hver. Vi er i øjeblikket i gang med et 

spændende projekt med Lill Bredo fra PPR. Hun skal 

hjælpe os med at lave læringsfællesskaber, så stort 

set alle børn kan inkluderes i 0. klasse. Der bliver 

kigget på klasseværelset og dens indretning og på 

pædagogikken. 
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a) Eleverne  

b) Ledelsen Pernille 

Vi skal nå at tale om vandplanen for Rødekro og buskørsel. 

 15 min  

  

  

23/21  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter IMC.  

- Fredag var hele skolen til foredrag om 

konflikthåndtering, det var et godt langt foredrag. 

Dejligt at vi kunne samles i afdelingerne. 

- IMC var inviteret til møde med Pernille, 

arbejdstilsynet og kollegaer fra andre skoler. 

- Vi har godt styr på langt det meste her på skolen. 

Der er stor åbenhed, og vi får fulgt op på de ting, 

der måtte være. 

CA 

- Næste års planlægning rumstere blandt 

medarbejderne. Det fylder, som det plejer at gøre 

på denne tid. 

- Vi er godt i gang med SPARK i MED. Emnet hvordan 

får vi gjort Hærvejsskolen til en hel skole. 

- Vi skal tænke over, hvad vi skriver i referatet, så 

det ikke kan støde nogen. 

b) Forældrevalgte Thomas 

- Stand in for Anderes i legepladsudvalget den 17/6. 

Lasse deltager. 

- Thomas og Anders laver forældreskriv angående 

legepladsen. Vi mangler hjælp til udeområdet. 

- Til mødet viser Tina og Martin slides med de ønsker, 

vi har talt om. 

- Kollund børneunivers har lavet en støtteforening, 

som vi måske kan bruge til inspiration. Pernille er 

sekretær i udvalget. 

c) Formanden Jørgen 

- Henvendelse fra formand på Hellevad skole, om 

elevernes ventetid på bus. Pernille og Jørgen tager 

et møde med formanden, Torben – og kommunens 

trafikansvarlige. 

10 min  

  

  

24/21  

Status COVID-19 hjemmeskole og 

skoleåbning. 

KS: Indskoling 

IMC/SH: SFO 

BE: Mellemtrin 

CA/AN: Udskoling 

Indskolingen 

- Siden påske har vi kørt fuld tilstedeværelse, men 

med så få voksne som muligt. Der er hele tiden en 

voksen med børnene ude. Vi må fortsat ikke blande 

klasserne, og der skal være så få voksne som 

muligt i klasserne. 

- Specialklasserne køre som normalt, det har de hele 

tiden gjort. 

Udskolingen 

- Alle er nu i skole. Klasselærerne styre udevagterne, 

vi henstiller til at eleverne har mindst 15 min 
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udetid. 

- Efter 31/5 er der fuldt skema, faglokalerne er dog 

lukket ned, så undervisningen må ligge udenfor 

eller i klassen. 

CA 

- Vi håber snart at vi er færdige med at være 

omstillingsparate, det slider på både børn og 

voksne. 

Mellemtrinnet 

- Alle eleverne er tilbage, vi har skema til 13.30. Vi er 

knap så udfordret på pauser. Eleverne er gode til at 

styre og overholde reglerne. Vi ser frem til den 31. 

maj, hvor der er normalt skema. P-fag afvikles på 

en anden måde end det vi kender. 

-  

IMC: I Covid-tiden sender vi børn hjem, det gør vi normalt 

ikke. Det fylder en del og vi bruger meget tid på det. Vi er 

spændte på, hvordan det vil gå, når vi vender tilbage til 

det gamle ordning, hvor vi ikke sender børn hjem. 

SH, vi har haft ca. 55 udmeldinger under Covid. 

Pernille: 

Vi har netop haft hjemsendt 1a, da der var Covid i klassen. 

Keld ringede rundt til alle forældre, og de tog pænt imod 

budskabet. 

Ind imellem har vi falske alarmer om Covid. 

PR, KS, IMC,SH,BE, CA, AN 20 min  

  

  

25/21  

Flere elever i stærke 

læringsfællesskaber i almen: Hvilke 

betydning får det for elever og 

forældre? 

Pernille 

Da der gennem flere år har været et stigende antal elever, 

der er blevet visiteret til specialklasse – og da udgifterne til 

specialområdet betød, at der var færre penge til 

almenområdet, valgte Aabenraa Kommune at lade hele 

specialområdet analysere af et konsulentfirma. Denne 

analyse udmøntede sig i ”BDO-rapporten”. 

BDO-rapporten anbefaler en styrkelse af almenområdet og 

færre børn i specialklasse på sigt gennem en 

overgangsperiode på 5-7 år. 

- Der vil ikke blive visiteret så mange børn til 

specialklasserne længere, pengene følger med i 

almenområdet, når vi skal lave et tilbud til børnene. 

- Taleklassen lukker ned om et år og 

talekonsulenterne kommer ud på skolerne i 

elevernes almene klasse. 

- I vores virksomhedsplan skal vi beskrive, hvordan 

vi har tænkt os at arbejde med 

læringsfællesskaber. 

- Vi skal bruge PPR på en anden måde, de skal være 

mere vejledende. 

- Der vil være børn, som tidligere kom i 

specialklasse, men som nu, bliver en del af 

læringsfællesskabet i en almen klasse. Der vil 

stadig være børn, der bliver visiteret til 

specialklasse eller specialskole. Det skønnes, at der 

vil være omkring ca. 40% færre, der vil komme i 
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specialklassen. 

- Vi har som skole en stor opgave i at skabe stærke 

nye læringsfællesskaber. 

Pernille 10 min  

  

  

26/21  

Opdatering af årshjulet. 

 

Pernille retter Årshjulet til. 

Pernille og Jørgen – 10 min  

Årshjul 2021.docx

 

 

Tilføjet ekstra punkt, Vandplan Pernille og Jørgen laver høringssvar vedrørende 

vandplanen for Rødekro. 

Rødekro svømmehal er utæt. Det forlyder, at den 

nedlægges om ca.  5 år.  

Skolesvømning for Hellevad, Hjordkær, Hovslund og 

Hærvejsskolen bliver måske flyttet til Aabenraa Arena. 

Man udbygger Aabenraa Arena. 

Her på stedet har vi dobbelt så mange svømmetimer på 4-

5 årgang end lovbefalet. Det er muligt, at vi kommer til at 

kigge på det. 

Jørgen fortæller, at der er dobbelt så mange medlemmer i 

Rødekro svømmehal, som de har i Aabenraa svømmehal. 

Det giver slet ingen mening, at de nedlægger Rødekro 

svømmehal.  

CA fortæller at folk kommer langsvejs fra for at svømme i 

foreningen. Den har gode instruktører og gode faciliteter. 

Jørgen kontakter Hellevad, Hovslund og Hjordkær og 

drøfter vandplanen/høringssvaret. 

Jørgen og Pernille udarbejder et høringssvar. 

  

Pause med spisning 

10 minutter 

 

  

  

27/21  

Drøftelse af input til princip for 

bæredygtighed. På næste møde 2øftes 

udkast til princip for bæredygtighed. 

Udkast til princip blev drøftet og rettet til. 

Herefter drøftes princippet i afdelingerne og i MED-

udvalget – og besluttes endeligt i Skolebestyrelsen i 

september. 

Udkast er vedhæftet som bilag. 

 

 

 

 

Princip for 

verdensmål.docx
 

 

Pernille - 20 min  
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28/21  

Revision af princip for klassekasser.  

Princip for 

klassekasser 2021.doc
 

Forældrerådet gør opmærksom på princippet til kommende 

forældremøder. 

Hvis der skal bruges penge til gaver, skal forældrene 

spørges først. 

Det let reviderede princip er vedhæftet referatet. 

Pernille – 10 min  

  

  

29/21  

Trivsel 9. årgang - orientering CA: Eleverne er fordybet i  forberedelse til prøverne, de 

glæder sig til sommerferien. 

CA og AN - 10 minutter  

  

  

30/21  

Hærvejsskolen er en arbejdsplads, 

hvor mange af medarbejderne har 

børn på skolen. Er der brug for 

retningslinjer på området? 

På baggrund af en forældrehenvendelse opfordrer SB 

ledelsen til at diskutere, om der gælder særlige 

forventninger til medarbejdere, der har børn på skolen. 

 

Jørgen – 20 min  

  

  

31/21  

Evt. Repræsentant til legeplads/udeområde udvalgets møde 

den 17. juni.  Lasse deltager. 

10 minutter  

  

  

 Punkter til næste møde: 

Revision af principper – hver gang når vi kan nå det. 

Trivsel i 9 årgang 

Princip for bæredygtighed - september 

Besøg af skolebestyrelsen i klasserne. 

Revision af princip for klassedannelse. 

 
Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2021.docx

 
 

 


